
      

København den 26-08-2019 

 

Att;  
Jacob Mark. 
Mette Frederiksen 
Pernille Rosenkrantz - Tail 
 

Kære ministre og udvalgsmedlemmer; undertegnede håber I har tid til at svare på min mail, inden 
det hele er for sent. 

Udsagn som, demokrati, plads til forskelligheder, mangfoldighed og forældrenes fri valg, lyder igen 
og igen inde fra Christiansborg. 

Min undren står i skrivende stund i, at der i Københavns Kommune og imellem enkelte ministre, 
er en dialog i gang omkring Fritidshjem og KKFO contra forældrebetaling. 

Forældrebetaling til SFO er reguleret i folkeskoleloven (§ 50, stk. 
2). Der er i folkeskoleloven ikke fastsat loft over forældrebetalingen. 
 
Forældrebetaling til fritidshjem er reguleret i dagstilbudsloven (§ 57, stk. 
2), hvoraf det fremgår, at forældrenes egenbetaling højst må udgøre 30 
pct. af de samlede bruttodriftsudgifter ved ophold i fritidshjem. 

På grund af Folketingets beslutning omkring service – og anlægsloftet i kommunerne, er det ikke 
muligt for Københavns Kommune at indtjene flere penge indenfor Børne – og unge området.  

Hvis I ikke ændre på daginstitutionslovgivningen kan det ende med, at Københavns Kommune ser 
sig nødsaget til, at opsige drift overenskomsterne på fritidshjemmene. Det vil betyde at der ikke 
længere vil være selvejende fritidshjem men, at alle fritidshjem skal overgå til at være kommunale 
institutioner. De driftsoverenskomster, der er indgået med de selvejende institutioner, vil derfor 
skulle opsiges. Herefter vil de selvejende institutioner, efter en opsigelsesperiode på 9 måneder, 
skulle overgå til at blive KKFO’er. 

Men der bør da være en mulighed for, at regulerer på fritidstilbuddene – uafhængig af lovgivningen, 
det kan da ikke være så svært. 

Demokrati, plads til forskelligheder, mangfoldighed og forældrenes fri valg er det bare ord. 

Min / vores bekymring går på, at Selvejende fritidshjem - og generelt de selvejende institutioner er i 
fare og vores institutionstilbud ensrettes. 

Børne- og Undervisningsudvalget 2018-19 (2. samling)
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Offentligt



Hertil vil jeg lige indskyde, at politikerne i Børne – og Ungdomsudvalget, i Københavns Kommune 
gerne vil mangfoldigheden og forskellige typer institutioner såsom selvejende institutioner, private 
og kommunale da de ser en gevinst i, at tilbyde forældrene forskellige dagtilbud til deres børn. 

Vær sød, ikke at kaste denne mail videre med besked om, at det er Københavns Kommunes 
problem, da jeg via referatlæsning kan se at Borgmester Jesper Christensen har været i dialog med 
Jer derom, dog med den tidligere regering. 

Undertegnede har et håb om, at I kan gøre det betydeligt bedre på dette område. 

Med venlig hilsen 
 
Pia Lykke Pedersen, leder af den integrerede institution 
Artillerivejens Krudtugler og Slottet & Bestyrelsen 
Artillerivej 71 A – B  
2300 København S 
 

 

 


